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Аннотация. Объектом исследования являются стоечно-балочные конструктивные 

системы зданий c жестким сопряжением балки со стойкой. Цель исследования состоит в 

оценке влияния на точность решения задачи погрешности входных данных и числа заданных 

коэффициентов уравнения прогибов. Исследования проведены аналитическо-

экспериментальными методами сеточной регуляризации, редукции измерений, решений на 

измерительном компакте, полиномиальной аппроксимации, линейной лагранжевой 

интерполяции и численного дифференцирования. 

Аналитически и натурным экспериментом смоделировано жесткое сопряжение балки 

со стойкой. Для количественной оценки эффективности решения задачи определены значения 

целевого параметра и критерия оптимизации по минимуму функции Лебега. Предложено 

использовать полученные результаты решения обратной задачи Коши при экспериментально-

теоретических исследованиях стоечно-балочных конструктивных систем. 
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INVERSE CAUCHY PROBLEM FOR RACK-AND-BEAM STRUCTURE 
 

Abstract. The object of this study is the building frames with rigid beam-to-column assemblies. 

The aim of the study is to assess the impact on the accuracy of the solution of the problem of the error 

of the input data and the number of given coefficients of the deflection equation. The studies were 

carried out using analytical and experimental methods of regularization, reduction of measurements, 

solutions on a measuring compact, polynomial approximation, linear Lagrangian interpolation and 

numerical differentiation. 

Rigid coupling of a beam with a rack is modeled analytically and by a full-scale experiment. 

For a quantitative assessment of the effectiveness of solving the problem, the values of the target 

parameter and the optimization criterion are determined through the minimum of the Lebesgue 

function. It is proposed to use the obtained results of solving the inverse Cauchy problem in 

experimental and theoretical studies of rack-and-beam structures. 

 

Keywords: beam, inverse Cauchy problem, measurement model, deflection, approximation, 
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